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● Valg af dirigent
○ Bestyrelsen indstiller Erik Darre. Ingen modkandidater.

Generalforsamlingen vedtager Erik Darre som dirigent.
○ Dirigenten gennemgår lovligheden af dagens Generalforsamling.

Det konstateres at Generalforsamlingen er lovlig.
● Formandens beretning om selskabets virksomhed i det forløbne år

○ Hele den skriftlige beretning er vedlagt som bilag i indkaldelsen til Generalforsamlingen.
○ Formanden gennemgår hovedpunkter:

■ Tak til Susanne Bach Lausten og Niels Christian Emmertsen for deres arbejde i
bestyrelsen.

■ Dansk Militærmedicinsk Selskab (DMMS) har 251 medlemmer, hvilket er ca. det
samme som sidste år.

■ Sidste år afholdt vi årsmøde på Kastellet. Der var udfordringer med de praktiske
forhold, og derfor er årsmødet i år flyttet til Forsvarsakademiet (FAK) på Svanemøllens
Kaserne.

■ Årsfesten sidste år foregik på Livgardens Kaserne. Det gik rigtig godt, og denne
lokation er valgt igen i år.

■ Frie Foredrag er et tiltag, som er forsøgt genoptaget igen. Alle kan holde et frit foredrag
om et emne, der kan have interesse for selskabets medlemmer. Rammerne er vide.
Formanden opfordrer alle medlemmer til at tage initiativ til de frie foredrag.

■ Der er modtaget to ansøgninger til ”Ekspert i Militærmedicin”. Behandlingerne af disse
afventer aktuelt, da der er forslag til rettelser for kravene i dagens dagsorden.

■ Hjemmesiden er blevet opdateret med skærpet sikkerhed.
● Fremlæggelse af revideret årsregnskab

○ Bestyrelsesmedlem Vibeke von Westphal fremlægger årsregnskabet.
■ Let øgning i indtægter fra kontingent grundet nye medlemmer.
■ Stor øgning i udgifterne til årsfesten.

● Der spørges ind til dette. Der blev brugt penge på DJ sidste år.
Nogle udgifter fra 2022 blev først bogført i 2023.

■ Resultatet for år 2023 er underskud på ca. 14.000 kr.
■ Indestående aktiver tæller ca. 177.000 kr.
■ Bestyrelsen foreslår uændret kontingent på 150 kr. per år. Vedtages af

Generalforsamlingen.
○ Genoprettelse af økonomi bag Dronning Alexandrines legat
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■ Legatet blev i sin tid sat af til at man kunne give en donation til den der holdt Dronning
Alexandrines foredrag til årsmødet. Kontoen løb dengang hurtigt tør, da donationerne
var store sammenholdt med beløbet på kontoen. Således gik der flere år mellem
donationer.

■ Aktuelt har selskabet ca. 170.000 kr. stående i banken som ikke giver væsentlige
renter. Bestyrelsen foreslår, at der flyttes 100.000 kr. til en legatkonto.

■ Der kommer flere kommentarer og forslag til optimal forvaltning af vores aktiver fra
salen. Bestyrelsen bedes kigge på selskabets bankkonti og hvordan de placeres bedst i
forhold til renter og legater.

● Behandling af indkomne forslag
○ Vedtægtsændringsforslag I

■ Det er foreslået at ”Formandens beretning” ændres til ”Bestyrelsens beretning”
■ Der er 10 ud af 22 der stemmer for. Således kan forslaget ikke vedtages med 2/3 af

stemmerne.
○ Vedtægtsændringsforslag II

■ Det er foreslået, at man øger medlemstallet i bestyrelsen fra formanden + fire
medlemmer til formanden + fem medlemmer.

■ Det vedtages af Generalforsamlingen at bestyrelsen tæller formanden + fem
medlemmer.

○ Vedtægtsændringsforslag III
■ Det er foreslået, at §14-udvalg nedlægges, da der ikke er nogen praktisk anvendelse af

dette udvalg.
■ Beskrivelse af §14-udvalget er vedlagt som bilag i indkaldelsen til Generalforsamlingen.
■ Der indkommer flere kommentarer, at udvalget ikke er blevet brugt i mange år. Ej heller

bruges det aktuelt.
■ Det vedtages af Generalforsamlingen at nedlægge §14-udvalget.

○ Forslag til justering af krav til ekspert i militærmedicin
■ Vibeke von Westphal fremlægger arbejdet fra det udvalg, som har kigget på revidering

af krav til uddannelsen til ekspert i fagområde militærmedicin.
● Særligt infirmeritjeneste som obligatorisk del var årsag til at mange ikke kunne

få ekspert-anerkendelse.
● Nyt forslag er, at infirmeritjenesten ikke længere er obligatorisk for at opfylde

kravene. Infirmeritjenesten indgår i stedet som supplerende points.
● De obligatoriske krav tæller således fuldt curriculum fra

reservelægeuddannelsen samt minimum 8 ugers international udsendelse.
■ Det pointeres, at når man kommer ind i FSK som speciallæge kan man ikke opfylde de

obligatoriske krav til ”ekspert i militærmedicin”, grundet kravet om fuldt curriculum fra
militærlægeuddannelsen. Der er mange speciallæger på reaktionsstyrkekontrakt, som
ikke har gennemgået den fulde reservelægeuddannelse, der anser dem selv som
kandidater til ekspert i militærmedicin.

■ Punktet giver anledning til en længere diskussion med inputs fra salen, hvad der ligger i
”ekspert i militærmedicin”. Det opfordres kraftigt til bestyrelsen at se på kravene og
revidere disse, så de omfavner flere kompetente medlemmer, der ikke nødvendigvis
kan opfylde alle de obligatoriske krav.

■ Forslaget om at tage infirmeritjeneste ud fra obligatoriske krav til ”Ekspert i
Militærmedicin” vedtages af Generalforsamlingen.

● Valg af formand

2



○ Jesper Mølgaard søger genvalg. Vedtages af Generalforsamlingen. Jesper tilføjer, at det er
hans fjerde og dermed sidste år.

● Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer
○ Mattias Zaccarin, Vibeke von Westphal og Michael Mølmer søger genvalg.
○ Susanne Lausten søger ikke genvalg.
○ Line Schmidt søger ny-valg (kandidatur vedlagt i indkaldelsen til Generalforsamlingen)
○ Louise Amstrup-Hansen stiller op til bestyrelsen i dag.
○ Generalforsamlingen vedtager en bestyrelse bestående af formand Jesper Mølgaard samt

bestyrelsesmedlemmer Mattias Zaccarin, Vibeke von Westphal, Michael Mølmer, Line Schmidt
og Louise Amstrup-Hansen.

● Valg af suppleant
○ Niels-Christian Emmertsen søger ikke genvalg.
○ Rasmus Rønhøj stiller op som suppleant.

Vedtages af Generalforsamlingen.
● Valg af revisor

○ Erik Darre genopstiller.
○ Vedtages af Generalforsamlingen.

● Valg af lægefaglige repræsentanter til lægevidenskabeligt selskab
○ Erik Darre, Inger Marie Giversen og Vibeke von Westphal søger genvalg.
○ Vedtages af Generalforsamlingen.

● Valg af lægefaglig repræsentant og en suppleant, jf. § 14
○ Vibeke von Westphal og Christina Rydahl søger genvalg
○ Jf. ovenstående indkomne forslag er §14-udvalget i dag ikke længere relevant.

● Uddeling af Hæderstegn
○ Bestyrelsen har i år valgt Kasper Winther, overlæge i Flyvevåbenet.
○ Er ikke til stede i dag.
○ (Tilføjet efter generalforsamling i forbindelse med konstituerende bestyrelsesmøde) Ehlerns

vandrepræmie uddeles til OLG Poul Guldfeldt.
● Eventuelt

○ Ingen bemærkninger

Referent: Line Schmidt
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